
انعکاس اخبار ورزش ایران
7منهای فوتبال

در  کــه  ردی  ا مــــــــــــــــــــــــــو ز  ا یکــی 
خیــر مصطفــی  ا موضع گیری هــای 
هاشــمی دیــده می شــود، تغییــر دیدگاه 
او درباره مهران شــاهین طبع اســت. او 
در گفت وگوهــای اخیــر خــود چنــد باری 
از شــاهین طبع نــام بــرده و اختــاف 
طولانی با این مربی را اشــتباه دانســته 
اســت. موضــوع جالبــی کــه باعــث آغــاز 
گفت وگــوی مــا بــا ایــن مربــی پرافتخــار 
بســکتبال ایــران شــد. گفت و گویــی کــه 
قــدری بــه گذشــته هــم کشــیده شــد و 
البتــه بــه شــرایط روز بســکتبال و آینــده 
تیــم ملــی بــا هــاکان دمیــر تــرک هــم 

کشــیده شــد.
 

خوشبختانه به نظر می رسد که 
اختاف و کدورت کهنه شما با 

مهران شاهین طبع از بین رفته 
است و در گفت وگوهای اخیر 

خود، چند باری از او نام برده اید 
و حتی اینطور به نظر می رسد 

که از طولانی شدن آن پشیمان 
هستید. درست است؟

مــن بعــد از فــوت مــادر شــاهین  طبع 
بــرای عــرض تســلیت بــه مراســم ختــم 
ــی  ــم. در همــان مراســم اتفاق های رفت
افتــاد کــه در نهایــت بــه ایــن نتیجــه 
رســیدم شــاید مــن بایــد پیش قــدم 
می شــدم و ایــن کــدورت را تمــام 
می کــردم. بالاخــره مــن بزرگتــر بــودم 

و شــاید ایــن وظیفــه مــن بــود.
این تغییر موضع از جانب برخی 
منتقدان سیاسی کاری برداشت 

شده و اینطور به نظرشان 
می رسد که برای مخالفت با 

رئیس فدراسیون تصمیم 
گرفته اید با شاهین طبع رابطه 

برقرار کنید!
اصــاً اینطــور نیســت. ایــن را دیگــر 
همــه می داننــد کــه مــن اهــل هــر 
چیــزی باشــم اهــل سیاســی کاری 
گــر اهــل سیاســی کاری  نیســتم. ا
بــودم خیلــی تصمیمــات را در گذشــته 
نمی گرفتــم. چــه از زمــان مشــحون 
کــه بــا سیاســی کاری می توانســتم 

تمــام مــدت در تیم هــای ملــی باشــم، 
چــه در همیــن اواخــر کــه بــا علــم بــه رد 
صاحیــت طباطبایــی، پــای تصمیــم 
و انتخابــم مانــدم و از فــرد دیگــری 

حمایــت نکــردم.
واقعاً هنوز هم فکر می کنید که 
در حمایت از طباطبایی اشتباه 

نکردید؟
مــن مربــی آن فدراســیون بــودم و بــه 
نظــرم طبیعــی بــود کــه چنیــن موضعــی 
ز قبــل  بگیــرم. خیلــی چیزهــا را ا
می دانســتم و بــا علــم بــه آنهــا تصمیــم 
گرفتــم از طباطبایــی حمایــت کنــم. مــا 
در اردو بودیــم و مدیریــت بازیکنــان و 

شــرایط کار بســیار دشــوار بــود.
یعنی شرایط انتخابات بر رفتار 

بازیکنان در اردو هم تأثیر 
گذاشته بود؟

ــی  ــان رایزن ــا بازیکن بالاخــره نامزدهــا ب
می کردنــد و بــه دنبــال جلــب نظــر آنهــا 
بودنــد. البتــه بجــز چنــد بازیکــن، باقــی 
آنهــا متعهدانــه رفتــار می کردنــد. از 
میــان همــان چنــد بازیکن هــم اعتراف 
می کنــم کــه دربــاره دعــوت یکــی از آنهــا 

بــه طــور کامــل اشــتباه کــردم.
در نهایت هم پس از شکست 

برابر قزاقستان و آن جو عجیب 
ایجاد شده توسط جواد داوری 
کنار گذاشته شدید. آن هم به 

بهانه تقویت!
وای بــه حالــم کــه بــا چنیــن بهانــه ای 
مــن را برکنــار کردنــد. در آخــر هــم فکــر 
ــا قــرص و دارو  می کنــم تقویت شــان ب
انجــام شــد و البتــه بــا آمــدن حامــد 
حــدادی و بهنــام یخچالــی! رئیــس 
فدراســیون هزینــه بســیار ســنگینی را 
بــه جــان خریــد کــه مــن نباشــم. حتــی 
بــه خــودش هــم گفتــم کــه مانــدن مــن 
در هــر شــرایطی بــه ســود خــود توســت 
امــا بــه صراحــت اعــام کــرد کــه »هــر 
ــد باشــد« و در  ــا مــن اســت بای کــس ب
ــرای مانــدن  غیــر ایــن صــورت جایــی ب

نــدارد.
جواد داوری از ابتدای کارش 
انتخاب های پر سر و صدایی 

داشته. تصمیم های جدیدش 
مانند انتخاب مدیر اجرایی تیم 

ملی هم شائبه های زیادی به 
وجود آورده است. نظرتان درباره 
این تصمیم های جدید چیست؟

وقتــی شــما مســیری را اشــتباه برویــد، 
ــه بیراهــه برســید.  واضــح اســت کــه ب

وای بــه حــال فدراســیون یــا باشــگاهی 
کــه گوشــش دم دهــان بازیکــن باشــد. 
آن هــم بازیکنــی کــه بــه دلیــل کــم 
تجربگــی، تحلیــل مناســبی از شــرایط 
نــدارد و تنهــا بــه دنبــال منافــع خــودش 
اســت. در مجمــوع فکــر می کنــم 
در بعــد فنــی فدراســیون حتــی یــک 
تصمیــم درســت نگرفتــه اســت و 
بــه همیــن خاطــر بــه هیچ وجــه افــق 
خوبــی روبه روی مــان نیســت. واقعــاً 
برایــم ســؤال اســت کــه مگــر می شــود 
یــک نفــر تــا ایــن انــدازه اشــتباه داشــته 
باشــد و همچنــان آزمــون و خطــا کنــد؟

 در روزگاری باخت نمایندگان 
ایران در فینال باشگاه های آسیا 

ناکامی به حساب می آمد اما حالا 
نماینده ایران نتوانست حتی 

به مرحله اصلی این مسابقات 
برسد. به نظر شما چرا چنین 

اتفاقی افتاده؟
باخت هــا نتیجــه یــک مجموعــه اتفــاق 
ــد لیــگ  ــل چن اســت. امســال هــم مث
قبلــی کیفیــت خوبــی نداشــت و بــه 
نظرم چالشــی نبود. مشــکات شــدید 
اقتصادی باعث شــده تا باشــگاه ها به 
بازیکنــان ایرانــی هم نتوانند ســرویس 
خوبــی ارائــه کننــد چــه برســد بــه جــذب 
ــه  بازیکــن خــوب خارجــی. البتــه کــه ب
طــور قطــع تصمیم گیــری در حیــن 
بــازی هــم در نتایــج نماینــده ایــران 
تأثیرگــذار بــود امــا نمی شــود تنهــا 
بازیکــن و مربــی را مقصــر دانســت. مــا 
روزگاری برترین لیگ آســیا را داشــتیم 
امــا تقریبــاً از ســال 93 بــه بعــد کیفیــت 
لیــگ رو بــه افــول رفــت و در ســال های 
اخیــر بــا شــیب بســیار تندتــری کیفیت 

خــود را از دســت داده اســت.
از وضعیت خودتان چه خبر؟ 
سال گذشته در لیگ نبودید. 

امسال آیا در لیگ برتر خواهید 
بود؟

 . د می شــو چــه  ببینیــم  یــد  با
پیشــنهادهایی داشــته و دارم امــا 
در حــال بررســی هســتم و چیــزی 
مشــخص نیســت. شــاید باشم، شاید 
هــم نباشــم. در آخریــن دوره حضــورم 
در لیگ اتفاق های ناخوشایندی افتاد 
کــه بایــد مطمئــن باشــم دیگــر شــاهد 
آنهــا نخواهــم بــود. اگــر حــس کنــم 
چنیــن شــرایطی وجــود دارد، شــاید در 
لیگ پیش رو مربیگری کنم و در لیگ 

برتــر حضــور داشــته باشــم.«

 

مدال نقره 
دوچرخه سواری معلولان 

در قهرمانی آسیا
تیــم دو نفــره پارادوچرخه ســواری 
ایــران در پنجمیــن روز مســابقات 
قهرمانــی آســیا ۲۰۲3 صاحــب 
مــدال نقــره شــد. در پنجمیــن 
روز مســابقات دوچرخه ســواری 
پیســت قهرمانــی آســیا ۲۰۲3 
چیــن، ایــران در ماده هــای کاریــن 
و اســپرینت موفــق بــه کســب 
مــدال نشــد امــا تیم ایــران در ۲۰۰ 
متــر صاحب مدال نقره شــد. رضا 
رشــنو و محمددلیر حیدرآبادی در 
مــاده ۲۰۰ متــر توانســتند مــدال 
نقــره ایــن رقابت هــا را از آن خــود 
کننــد. نماینــدگان ژاپــن و مالــزی 
نیــز رده های اول و ســوم این ماده 

را کســب کردنــد.
 

رقابت ۶ تنیس باز 
ایران برای رفتن به 

دیویس کاپ
ســرمربی تیــم ملــی تنیــس بــرای 
حضــور در رقابت هــای دیویــس 
کاپ، شــش بازیکــن را بــه اردو 
دعــوت کــرد کــه قرار اســت از بین 
ایــن بازیکنــان، در نهایــت پنج نفر 

انتخــاب شــوند.
مســابقات تنیس دیویس کاپ از 
ســوم مرداد به میزبانی سریانکا 
برگــزار می شــود که از بین هشــت 
تیــم حاضــر، دو تیــم جــواز صعود 
فــت  بــه دســته بالاتــر را دریا
می کننــد. تیم هــای عربســتان، 
اردن، سریانکا، جزایر پاسیفیک، 
ویتنــام، مالزی و کامبوج به همراه 
ایران در دســته ســه دیویس کاپ 
بــا هــم رقابــت دارنــد. بــر همیــن 
کلــی  تو ضــا  ر محمد س  ســا ا
ســرمربی تیــم تنیس ایران شــش 
بازیکــن را بــه اردوی تیــم ملــی 
دعــوت کــرد. حمیدرضــا نــداف، 
امیرحســین بــادی، حســام یزدی، 
علــی یزدانــی، ســامیار الیاســی 
و ســینا مقیمــی نفــرات دعــوت 
شــده به اردو هســتند کــه از میان 
آنهــا یــک نفــر خــط می خــورد و 
تیــم ایــران بــا پنــج بازیکــن راهــی 
دیویــس کاپ می شــود. اردوی 
تیــم ملی بعــد از پایان تــور جهانی 
تنیــس آغــاز و در دو مرحلــه دنبال 
می شــود. تیــم ایــران ۲۶ تیرمــاه 
بــه ســریانکا اعــزام می شــود تــا 
بازیکنــان زودتر به محــل برگزاری 
ایــن رقابت هــا برســند و از ســوم 
مــرداد نیــز مســابقات خــود را آغاز 

کننــد.

ادامه لیگ ملت های 
والیبال از سه شنبه

آلمان، اولین حریف 
ایران در هفته دوم

ی  ملت هــا لیــگ  م  و د هفتــه 
والیبــال در حالــی از روز سه شــنبه 
شــروع می شــود کــه تیم های ملی 
والیبــال ایــران و ژاپن به ترتیب در 
دیدارهــای افتتاحیــه بــه مصــاف 
آلمــان و کانــادا می رونــد. هفتــه 
دوم لیــگ ملت هــا ۲۰۲3 والیبــال 
در گــروه مــردان در حالــی بــه 
میزبانــی روتــردام هلنــد و اورلئان 
در فرانســه از 3۰ خــرداد تــا ۴ 
تیــر برگــزار می شــود کــه مــردان 
والیبــال ایــران در روتــردام بــا 
تیم هــای آلمــان، ایتالیــا، امریکا و 
هلنــد روبــه رو می شــوند. تیم های 
فرانســه، کوبــا، برزیــل، ژاپــن، 
اســلوونی، بلغارســتان، آرژانتین و 
کانــادا )گــروه چهارم( نیز در شــهر 
اورلئان فرانسه به مصاف یکدیگر 
می رونــد. برنامــه بازی هــای تیــم 
ملــی والیبــال ایــران در هفته دوم 
لیــگ ملت ها )به وقــت تهران( به 

ایــن ترتیــب اســت:
سه شنبه ۳۰ خرداد

ایران – آلمان، ساعت ۱۴:3۰
چهارشنبه ۳۱ خرداد

ایران – ایتالیا، ساعت ۱۴:3۰
جمعه دوم تیر

ایران – امریکا، ساعت ۱۸
شنبه سوم تیر

هلند – ایران، ساعت ۱۸:3۰

 z  خبر

اختلاف با شاهین طبع نباید اینقدر طولانی می شد

 هاشمی: وای به حال فدراسیونی که 
گوشش دم دهـــــــــان بازیکن باشد!

نسل طلایی نه، دوران طلایی داشتیم!
سرمربی سابق تیم ملی بسکتبال و مهرام که یکی از برجسته ترین چهره های دوران اوج بسکتبال ایران در رده باشگاهی بود، 

دیدگاه جالبی درباره نسل طلایی دارد. نسلی که البته تنها حامد حدادی از آن باقیمانده و دیگر اثری از آن در تیم ملی باقی نمانده 
است.

مصطفی هاشمی در این باره می گوید: »ما در دهه 80 دوران بسیار خوبی داشتیم که خیلی ها از آن با عنوان نسل طلایی یاد 
می کنند. من فکر می کنم عنوان درست آن دوران طلایی است نه نسل طلایی.«

او ادامه داد: »ما در دورانی بودیم که بسکتبال مدیریت خوب و باثباتی با خود دید، باشگاه ها و اسپانسرهای خوبی به این رشته 
آمدند. رفته رفته پای بازیکنان خوب خارجی، مکمل ها و بدنسازی و وزنه هم به بسکتبال ما باز شد و در کنار همه اینها چند بازیکن 
مستعد و یک حامد حدادی از خدا هدیه گرفتیم که نتایج خوبی را رقم زدند. استعداد خاصی مانند حدادی به عنوان یک بازیکن دو 

متر و هجده سانتیمتری، موهبت بزرگی برای بسکتبال ایران بود که نقش بسیار زیادی در موفقیت های تیم ملی داشت.«
سرمربی سابق تیم ملی همچنین گفت: »در کنار همه اینها مربیانی در لیگ برتر حاضر بودند که هم خودشان از بسکتبالیست های 

مطرح ایران بودند و هم علم روز دنیا را در اختیار داشتند. مربیانی نظیر شاهین طبع، کوهیان و حاتمی که کارهای بزرگی برای 
بسکتبال کردند و در کنار بحث مربیگری، برای بازیکنان بزرگی و آنها را مدیریت کردند.«

ZOOM

محسن آجرلو
روزنامه نگار

 zسؤال و جواب

علی توفیق:

برای رقابت شرایط نابرابر داریم

علــی توفیــق، مربــی و کارشــناس بســکتبال با انتقــاد به نحوه حضــور تیم های 
ایرانــی در رقابت هــای باشــگاهی آســیا می گویــد: »در ایــران بــه خاطر شــرایط 
اقتصادی و نوسانات ارز خیلی از تیم ها نمی توانند بابت جذب بازیکن خارجی 
هزینــه کننــد. در حالــی کــه تیم هــای دیگــر کشــورها و به خصوص کشــورهای 
عربــی بــرای یــک مقطــع کوتــاه هزینه هــای هنگفــت صــرف می کننــد. در این 

زمینــه تیم هــای ایرانــی نمی تواننــد با دیگر کشــورها رقابت داشــته باشــند.«

 ندا شهسواری:

بعد از آسیایی به فکر سهمیه المپیک هستم

ندا شهســواری، ملی پوش پینگ پنگ زنان با بیان اینکه برای حضور موفق 
در هانگــژو، شــهریورماه امســال در تــور جهانــی قطــر و رقابت های آســیایی 
شــرکت می کنــم، می گویــد: »بایــد بتوانــم باانگیــزه و شــناخت بیشــتر بــه 
بازی های آســیایی بروم. بعد از این بازی ها، مســابقات انتخابی المپیک را 
پیــش رو دارم کــه بــه طــور قطــع با آنالیــز حریفــان در بازی های آســیایی در 

شــرایط بهتــری می توانــم در رقابت هــای انتخابــی المپیک شــرکت کنم.«

علیرضا سهرابیان:

حق ندارید با مدال آوران عکس بگیرید

علیرضا سهرابیان،  رئیس فدراسیون قایقرانی که در ماه های اخیر همواره 
منتقد بوده،  طوری حرف می زند که انگار برای برخی مسئولان ورزش خط 
و نشان می کشد. او که برای حضور تیم هایش در هانگژو دغدغه های مالی 
دارد،  می گویــد: »کمــک بــه قایقرانــان بــرای مــدال آوری یــک موضوع ملی 
اســت و آنهایی که در این زمینه کمک نمی کنند،  حق شــادی ندارند و نباید 

بــا مــدال آوران ما حتی عکس یادگاری برای حضور در انتخابات بگیرند.«

دوشنبه    29 خرداد 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7330 


